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Vážení spoluobčané, milí čtenáři. 
 Půlrok utekl, máme po dovolených a budeme se těšit na 
Vánoce a oslavy Nového roku. Věřím, že nádherný podzim, který 
svým počasím přispěl ke zdárné sklizni našich zahrádek a políček, 
potěšil i Vás nejen krásnými a užitečnými plody a výpěstky.  

Od 9. října, kdy byla uzavřena silnice přes Veselici, jsme jistě 
všichni čekali, kdy se začne něco někde dít. První větší práce 
začaly v pondělí 6. listopadu - frézování asfaltu – zářezů pro lepší 
propojení stávajících komunikací.  

Ke dni uzávěrky Zpravodaje (7. 11. 2023) OÚ obdržel pouze 
Veřejnou vyhlášku Magistrátu města Mladá Boleslav, opatření 
obecné povahy – stanovení přechodné úpravy provozu na 
pozemní komunikaci – úplná uzavírka. I přes mnohonásobné 
ujišťování zodpovědných pracovníků, OÚ neobdržel žádné 
informace o průběhu prací. Nevíme ani jaký bude jízdní řád 
autobusové dopravy (informace měly být předány k 31. 10. 2023), 
ani to, jak bude probíhat pokládka asfaltové vrstvy. Píšu to zde 
proto, že nebylo možné zodpovědět dotazy občanů. Přes veškerou 
naši snahu jsme tyto informace nezískali. 

V minulém vydání jsem se zmiňoval o dokončovací fázi úpravy 
cesty z Malé Strany do Domousnic – srovnání povrchu a celkový 
úklid. Mám za to, že práce, která byla vynaložena, je zde vidět. 
Průběžná úprava a údržba cesty se provádí mulčováním. 

Jen krátce se zmíním a poděkuji sboru dobrovolných hasičů  
a dalším občanům za dobře připravenou soutěž pořádanou  
k 125. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů Veselice. To, 
jaké bylo počasí nerozvádím, ale věřím, že si to všichni užili a mají 
na co vzpomínat – třeba na taneček v trávě. 

Další poděkování patří sboru pro občanské záležitosti. SPOZ 
uspořádal podzimní dětský den v rázu „Cesta do pravěku“.  
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 Další zdařilou akcí bylo vítaní občánků  
a setkání jubilantů. Děkuji také skupince 
dospělých a dětí za přednesené kulturní pásmo 
písní a básniček. Děkuji i všem zúčastněným 
hostům a věřím, že si toto odpolední setkání užili 
v dobré pohodě. 

Blíží se konec roku, čas vánoční pohody. Přeji 
Vám všem klidné prožití Vánoc a oslav Nového 
roku. Hodně úspěchů v osobním i pracovním 
životě, mnoho štěstí, zdraví Vám přeji za sebe i za 
celé Zastupitelstvo obce Veselice 

Miroslav Pažout, starosta obce

PLNĚNÍ ROZPOČTU OBCE A HOSPODAŘENÍ OBCE K 30. 9. 2023 

 

Rozpočet byl k 30. září 2023 opraven sedmi rozpočtovými opatřeními. 
Marcela Šafránková

PŘÍJMY:  rozpočet Kč skutečnost Kč
Daň z příjmu fyz. osob ze záv. činnosti 290 000,00 272 947,45
Daň z příjmu fyz. osob ze sam. činnosti 14 000,00 19 628,98
Daň z příjmu fyz. osob z kap. činnosti 52 000,00 68 676,02
Daň z příjmu právnických osob 430 000,00 509 237,61
Daň z příjmu právnických osob za obce 65 000,00 66 500,00
DPH 910 000,00 877 136,47
Poplatek ze psů 1 650,00 1 785,00
Poplatek za likvidaci TKO 125 000,00 143 000,00
Správní poplatky 1 000,00 250,00
Daň z haz. her 13 350,00 13 089,70
Daň z nemovitosti 220 000,00 168 756,35
Daňové příjmy celkem 2 122 000,00 2 141 007,58
Dotace - volba prezidenta 19 410,00
Neinvestiční přij. dotace ze SR na správu 56 400,00 44 928,00
Přijaté dotace celkem 56 400,00 64 338,00
Pitná voda – vodné 310 000,00 113 220,00
ECO – COM – zpětný odběr 25 000,00 14 719,00
Správa – věcné břemeno 1 000,00
Správa – pronájem pozemků 8 000,00 7 074,00
Správa – pronájem ost. nemovitých věcí 400,00
Správa – náhrada (oprava VR po dopravní nehodě) 8 954,00
Úroky z vkladů 3 600,00 2 085,06
Nedaňové příjmy celkem 346 600,00 147 452,06
CELKEM PŘÍJMY 2 525 000,00 2 352 797,64

VÝDAJE  rozpočet Kč skutečnost Kč
Silnice 23 570,00
Pitná voda 381 350,00 39 967,40
Základní školy 21 000,00 21 000,00
Místní rozhlas 7 500,00
Záležitosti kultury 26 000,00 1 299,00
Veřejné osvětlení 55 000,00 35 381,13
Pohřebnictví 57 500,00
Sběr a svoz nebezpečných odpadů 11 500,00 5 978,61
Sběr a svoz komunálního odpadu 175 000,00 60 142,03
Sběr a svoz ostatních odpadů 100 000,00 64 650,90
Péče o vzhled obcí a veř. zeleň 31 500,00 33 984,00
Krizová opatření 5 000,00
Požární ochrana (dobrovolná část) 40 000,00 10 932,89
Zastupitelstva obcí 272 000,00 211 779,00
Volba prezidenta republiky 19 410,00
Činnost místní správy 258 000,00 189 276,65
Služby peněžních ústavů 2 000,00 989,00
Pojištění 21 150,00 9 518,00
Daň z příjmu právnických osob za obce 60 500,00 66 500,00
Volba prezidenta republiky - vratka dotace z 2022 8 571,00
CELKEM VÝDAJE 1 525 000,00 802 949,61
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Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VESELICE  
V ROCE 2023

V úvodu mého příspěvku za dobrovolné hasiče 
bych chtěl poděkovat všem spoluobčanům  
a příznivcům SDH za podporu a účast při akcích 
pořádaných Sborem dobrovolných hasičů ve 
spolupráci s Obecním úřadem.  

V lednu proběhla výroční valná hromada 
našeho sboru dobrovolných hasičů za velmi dobré 
účasti hasiček a hasičů. Hlavními body schůze 
bylo zhodnocení činnosti sboru od předešlé valné 
hromady a příprava na pořádání okrskové soutěže 
u nás v obci. 

V únoru se uskutečnila výroční valná hromada 
okrsku v Prodašicích za účasti všech fungujících 
sborů 22. okrsku. Na této schůzi jsme byli 
seznámeni s činností a chodem ostatních sborů  
a naplánovali jsme činnost okrsku v tomto roce. 
Také proběhla volba nového velitele 22. okrsku. 
Termín okrskové hasičské soutěže byl již dříve 
dohodnut na 17. 6. 2023 na Veselici. 

Na přelomu zimy a jara jsme byli za velké 
účasti hasičů a spoluobčanů prořezávat  
a likvidovat náletové dřeviny na cestě z Malé 
Strany k zámku v Domousnicích. Též se někteří 
naši hasiči podíleli na úklidu odpadků po 
příkopech směrem k Bačalkám a směrem 
k Domousnicím. 

Při pálení čarodějnic 30. dubna jsme asistovali 
s hasičskou cisternou u spáleniště. 

Začátkem června jsme pořádali okrskovou 
schůzi a následně i schůzi našeho sboru kvůli 
organizaci okrskové soutěže. Na všech bodech 
obou schůzí jsme se rozumně domluvili. Po všech 
přípravách jsme 17. 6. 2023 pořádali u příležitosti 
125. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů 
Veselice okrskovou hasičskou soutěž u nás na 
hřišti. Soutěž probíhala od 13 hodin a musela být 

dvakrát přerušena kvůli silnému dešti. Terén byl 
poté velmi kluzký a těžký. 

Soutěže se z našeho okrsku zúčastnila dvě 
družstva žen a pět družstev mužů. Soutěž se 
skládala ze štafety a požárního útoku. Každé 
družstvo mělo v každé disciplíně dva pokusy a do 
celkového pořadí se započítával vždy lepší čas.  
V celkovém pořadí v kategorii žen zvítězily ženy 
z Ledců před ženami domácí Veselice. V kategorii 
mužů zvítězili muži Domousnic před druhými 
Řitonicemi a třetí Veselicí. Čtvrtí byli muži 
Prodašic a páté mužstvo z Ledců. 

Po skončení okrskové soutěže měla 
proběhnout zábava před obecním úřadem, ale po 
domluvě jsme zábavu z organizačních důvodů 
přesunuli také na hřiště. Opět nám počasí nepřálo 
a během večera přišlo několik dešťových 
přeháněk, už ne tak intenzivních jako tomu bylo 
odpoledne při soutěži. Celé odpoledne i večer byla 
stále velmi slušná účast hasičů a hostů, kteří se při 
dešti mohli schovat pod stany.  

Poslední sobotu v srpnu jsme pořádali 
hasičskou zábavu a opět nás zradilo počasí, což 
mělo vliv na nižší účast. Stejně jako při zábavě po 
okrskové soutěži hudební skupina DIFUR BAND 
zahrála k poslechu a tanci všem hostům. 

V říjnu jsme pořádali grilování kýty před 
obecním úřadem, kde jsme ve volném duchu 
zhodnotili předešlé akce a činnost.    

Závěrem děkuji všem hasičům za práci ve 
sboru, kterou vykonávají dobrovolně ve svém 
volném čase. Do nového roku 2024 přeji všem 
hasičkám, hasičům, našim příznivcům a všem 
spoluobčanům hodně zdraví, štěstí, radosti  
a pohody. 

František Pažout

PŘED 105 LETY VZNIKLA SAMOSTATNÁ ČESKOSLOVENSKÁ 
REPUBLIKA

V letošním roce si česká společnost připomněla 
již 105. výročí od vzniku samostatného 
československého státu. Časový odstup 105 let 
přesahuje délku průměrného lidského života. Mezi 
námi již tak není nikdo, kdo by mohl 
zprostředkovat osobní svědectví onoho 
významného dne. 28. říjen roku 1918 se přesunul 
do publikací, archivních dokumentů a nekvalitních 
černobílých filmů. Nejenom díky takto dlouhému 
časovému odstupu, ale zejména i s ohledem na 
skutečnost, že v geografických hranicích se 
Československo do současnosti nedochovalo, 
vyvolává toto výročí mnoho otázek k zamyšlení. Je 
pro naši současnou společnost ještě aktuální? Má 

vůbec smysl připomínat si něco, co defacto již 
neexistuje? A jaká byla vlastně cesta k 28. říjnu?  

Hlavní poselství tohoto výročí spočívá 
především v hodnotách, které jako národní DNA 
vštípil do státu jeho zakladatel Tomáš Garrigue 
Masaryk, jeho spolupracovníci i početná armáda 
dobrovolníků – legionářů. Nebýt jejich odhodlání, 
obětavosti a představ, moderní česká státnost by 
nikdy nevznikla. Československá republika jako 
ryzí demokracie se ve své 20leté meziválečné 
historii zařadila mezi nejúspěšnější státy světa 
v mnoha parametrech. Silná ekonomika, rozvinutý 
průmysl a zemědělství, bohatá kultura však nebyly 
ty nejsilnější pilíře Československa. To, co dělalo 
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první republiku výjimečnou, byla sounáležitost 
státu se svými obyvateli. Ta se projevila zejména 
v závěru roku 1938 v bezprostředním ohrožení 
nacistickým Německem. Tato sounáležitost nám 
dnes poměrně chybí. 

Vztah obyvatelstva ke své republice utvářela  
i předchozí válečná zkušenost. Československo 
vzniklo krátce před ukončením 1. světové války.  
A právě válka samotná hrála v konstitučním 
procesu nového státu pochopitelně významný vliv. 

Vypuknutí první světové války vedlo většinu 
českých politiků k vyčkávání a zachování loajality 
monarchii. Jinak smýšleli pouze jednotlivci. K nim 
patřil např. Karel Kramář, který počítal s rychlým 
vítězstvím carského Ruska a vytvořením velké 
slovanské říše, jejíž součástí se mělo stát  
i obnovené České království. K projektu 
samostatného státu dospěl i filosof a demokratický 
politik Tomáš Garrigue Masaryk. Předpokladem 
mezinárodního uznání práva Čechů a Slováků na 
vlastní stát měla být přímá účast našich vojáků ve 
válce po boku armád Dohody. S tímto plánem 
Masaryk odešel v prosinci 1914 do emigrace, kde 
se mohl opírat o okruh svých nejbližších 
spolupracovníků, morálně a finančně o početné 
krajanské spolky v USA, Rusku, Francii, Británii  
a Švýcarsku, ale především o československou 
zahraniční armádu, jejíž existence byla 
nejpádnějším argumentem pro mezinárodně 
politické uznání práva Čechů a Slováků na 
samostatnost. 

Právě legionáři sehráli klíčovou roli v procesu 
vzniku samostatného státu. Z Veselice se jich do 
dění zapojilo hned několik – Josef Bárta (ruský 
legionář), Václav Krupka (ruský legionář), 
František Kříž (ruský legionář), Josef Novotný 
(ruský legionář), Josef Vokoun (ruský legionář), 
František Vošvrda (ruský legionář), Václav 
Vošvrda (ruský legionář).  

Rodák 
z Veselice, 

ruský legionář, 
podplukovník 

jezdectva 
Václav Krupka. 

Po návratu 
z Ruska sloužil 
jako důstojník 
v nově vzniklé 
čs. armádě. On 

a především 
jeho syn Václav 

byli zároveň 
významní 

podporovatelé 
parašutistické 

skupiny Silver A 
na Pardubicku. (VUA-VHA Praha) 

Rodáka z Veselice 
Josefa Novotného 

připomíná i tato 
pamětní deska 

v Hrádku nad Nisou. 
Tam se ještě před 

první světovou válkou 
odstěhoval za prací. 
Za války padl jako 

ruský legionář v boji 
s bolševiky na 
transsibiřské 
magistrále  

u Marianovky. (ČsOL) 
 

 Oficiálně zahájil T. G. Masaryk boj  
o samostatný stát v květnu 1915 ve Švýcarsku 
vydáním memoranda Independent Bohemia 
(Nezávislé Čechy), které adresoval britské  
a francouzské vládě. V říjnu 1915 byl v Paříži 
založen první politický orgán, Český komitét 
zahraniční, který byl v únoru následujícího roku 
přeměněn na Československou národní radu 
(ČsNR). Působila jako ústřední orgán odboje  
a zřídila postupně své odbočky v Rusku, Itálii, 
Británii, Švýcarsku a USA. Cílem ČsNR bylo 
získání oficiálních míst i široké veřejnosti 
dohodových států pro záměr rozbít Rakousko-
Uhersko a vytvořit samostatný československý 
stát. 

Pro myšlenku společného státu byl získán  
i Milan Rastislav Štefánik a později i slovenské 
krajanské spolky v USA, s nimiž byla 30. května 
1918 uzavřena tzv. Pittsburská dohoda. Rozšíření 
československé zahraniční armády a především 
bojové úspěchy československých legií v Rusku, 
vedly v létě 1918 k uznání ČsNR  
a československého národa za spojenecký. 
V Paříži 14. října 1918 zahájila svou činnost 
Prozatímní vláda česko-slovenská v čele 
s T. G. Masarykem a následně vydala tzv. 
Washingtonskou deklaraci, ve které požaduje 
plnou samostatnost a vznik demokratické 
republiky. Její legitimitu dohodové mocnosti záhy 
uznaly. 

Domácí politická reprezentace se postupně 
radikalizovala a 13. července 1918 vznikl Národní 
výbor československý v čele s K. Kramářem. Brzy 
navázal kontakt s ČsNR v Paříži, uznal její vůdčí 
roli a 28. října 1918 bylo v Ženevě zahájeno 
jednání o ustavení státních orgánů a o proklamaci 
československé státnosti. Nastal tak milník 
v novodobých dějinách národa, který dodnes 
ovlivňuje naše životy.  

Ing. Tomáš Pilvousek, Ph.D. 
předseda Jednoty ČsOL v Mladé Boleslavi 

www.csol-mb.net 
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NADACE NA ZÁCHRANU KOSTELA SV. ŠTĚPÁNA V ŘITONICÍCH  

Nadační fond i v roce 2023 děkuje a informuje  
Děkujeme redakci Zpravodaje Veselice za 

možnost i letos informovat o aktivitách Nadačního 
fondu kostela sv. Štěpána v Řitonicích. Před námi 
je shrnutí, co se letos událo, jak pokračují práce, 
jak se spolupodílíme na financování, kde 
získáváme finanční podporu a co nás v blízkém 
čase čeká.  

Práce na rekonstrukci kostela plynule postupují 
a zejména zvenku přibývají plochy nových omítek, 
uvnitř kostela byla ukončena rekonstrukce 
poškozených trámů, odstraněno je vnitřní lešení, 
práce jsou provázeny pravidelnými konzultačními 
dny za přítomnosti památkářů.  

Naše aktivity jsou spojovány zejména 
s pořádáním kulturních setkání. Tím prvním bylo 
zařazení naší kulturní památky do programu  
15. ročníku Noci kostelů, kdy 2. června měli 
návštěvníci příležitost navštívit koncert souboru 
Rebelcantissimo s programem židovských  
a sefardských písní. Jsme rádi, že setkání  
v Řitonicích proběhlo v plné spokojenosti  
a program se líbil natolik, že místo 
předpokládaných 45 minut trvala hudební 
produkce 1 hodinu a 10 minut.  

Největší kulturní akcí pro nás je letní velký 
koncert provázený komentovanými prohlídkami 
kostela. Letos se toto setkání konalo potřetí a ve 
zcela odlišném pojetí než setkání předchozí. Na 
programu byl dvojkoncert Ondřeje Rumla  
a Jaromíra Nohavici. Diskutovaná a mnohými 
zpochybňovaná otázka volby interpreta hlavního 
programu nás vedla ke změně formátu letního 
setkání. Byli jsme velmi potěšeni, že Jarek 
Nohavica naše pozvání bez váhání přijal. Věděli 
jsme, že nevystupuje v Čechách tak často, jak by 
si jeho posluchači přáli a že jeho příznivci za jeho 
koncerty jezdí především do ostravského klubu 
Heligonka a do Řitonic tudíž přijedou rádi. Tento 
předpoklad se vyplnil, koncert byl dlouho před 
termínem vyprodán. A tak se stalo realitou, že  
v malé středočeské vísce Řitonice vystoupil 
legendární ostravský bard Jarek Nohavica. Ve 
svém asi 100minutovém vystoupení byl citlivý, 
vyvážený, poetický i vtipný. Opravdu silný  
a nezapomenutelný zážitek pro všech asi  
500 diváků. Z osobního rozhovoru s ním 
vyplynulo, že i on se v Řitonicích cítil velmi dobře, 
oceňoval vnímavé a nadšené publikum a slíbil, že 
na takto smysluplnou akci rád přijede znovu.  

Co nás v letošním roce ještě čeká? Nastává 
období adventu a s ním vánoční koncerty. 
Koncerty budou mít jistě opět neopakovatelnou 
atmosféru nejen tím, že v interiéru již není lešení, 

ale i proto, že v současné době v kostele 
nefunguje elektřina, takže osvětlení bude jiné než 
obvykle. Prvním koncertem bude Předvánoční 
koncert Ondřeje Rumla. Nepodařilo se nám 
bohužel zajistit víkendový termín, ale věříme, že si 
najdete čas i v pondělí 18. prosince, koncert 
začne v 18 hodin a stejně jako loni pro vás 
připravujeme možnost zastavit se v předvánočním 
shonu i o chvíli dříve. Druhý svátek vánoční, tedy 
ve svátek sv. Štěpána, patří už tradičně České 
mši vánoční Jakuba Jana Ryby, nepřehlédněte, 
že začátek bude v 18 hodin. 

Letošní rok byl pro nás finančně příznivý. 
Především díky zisku z letního koncertu přispěl 
Nadační fond v roce 2023 na pokračující práce 
částkou 250 000,- Kč. Předpokládáme, že z rezerv 
budeme moci přispět i na jarní instalaci obnovy 
přívodu elektřiny do kostela.  

Rok 2023 byl pro nás velmi povzbudivý také 
proto, že Ministerstvo kultury ČR zařadilo v r. 2023 
naši kulturní památku do Programu Záchrany 
Architektonického Dědictví (PZAD). Tímto 
programem je dlouhodobě podporována obnova 
kulturních památek tvořících nejcennější součást 
našeho architektonického dědictví. Zamýšlené 
práce přitom musí směřovat k záchraně kulturní 
památky nebo záchraně těch jejích částí, které 
tvoří podstatu kulturní památky. A to je i náš 
dlouhodobý cíl. 

V našem úsilí nás velmi povzbuzuje i Vaše 
přítomnost na kulturních akcích, za kterou vám 
všem velmi děkujeme. 

Přeji vám všem klidný adventní čas, pohodový, 
zdravý a spokojený závěr roku a těším se na 
setkávání při dalších příležitostech. 

Jaroslava Vávrová 
(https://www.kostelsvstepana.cz) 
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POZNÁMKA K DOTAČNÍM PROGRAMŮM
V Boleslavském deníku mě dne 3. 11. 2023 

zaujal článek, který se týkal „dotací“. 
Pan prezident Petr Pavel po setkání se starosty 

Šumperska a Jesenicka sdělil, že systém dotací 
prohlubuje rozdíly mezi chudšími a bohatšími 
částmi republiky a bylo by třeba ho revidovat.  

Pan prezident měl na mysli zejména to, že 
systém dotačních titulů často vede k poměrně 
nešťastné situaci, kdy obce žádají o to, na co 
zrovna jsou vypsány dotační programy než na to, 

co opravdu nezbytně potřebují a bez dotací je 
obec těžko realizuje! Místo nutné potřeby 
kanalizace nebo opravy chodníků vynakládají 
peníze na jiné investice, protože na ty jsou dotace 
zrovna k mání. Škoda, že tuto skutečnost vidíme 
kolem sebe.  

Nezbývá než věřit, že i zastupitelé v Řitonicích 
budou v příštích žádostech o dotace respektovat 
pořadí důležitosti pro své spoluobčany.  

Hana Křečková

Z PAMĚTNÍ KNIHY VESELICE, DÍL I., 1922 – 1982
V roce 1939 napadlo hitlerovské Německo 

Polsko a tím dnem začala 2. světová válka.  
Z okleštěného Československa se stal Protektorát 
Bőhmen und Mähren, v němž se život jeho 
obyvatel řídil pravidly určenými okupanty. Obšírně 
jsme o nich, a celé této těžké době, psali  
v minulých číslech Zpravodaje na základě 
autentických vzpomínek obyvatelů Veselice. 
Vybrala jsem proto z kroniky jen některé doplňující 
informace k tomu, o čem jsme již psali. 

Na počátku Protektorátu byl ještě povolen 
provoz kin a divadel. Toho využil místní Spolek 
dobrovolných hasičů a 14. 1. 1940 uspořádal „Ples 
souručenství“, proti němuž nemohly protektorátní 
úřady dost dobře cokoli namítat. Na dlouhou dobu 
to byla poslední větší společenská akce v obci. 

Po napadení Sovětského svazu v roce 1942  
a zejména po prohrané bitvě u Stalingradu v zimě 
1943, začaly v „Říši“ chybět pracovní síly, protože 
převážná část Němců byla vázána službou ve 
vojsku. Chybějící pracovníky, zejména dělníky, tak 
nahrazovali obyvatelé podrobených zemí. Říkalo 
se tomu „totální nasazení“ a na území Protektorátu 
se toto nařízení týkalo všech obyvatel starších  
21 let. Z naší obce bylo povoláno na nucené práce 
10 občanů, čtyři z nich se dostali do Rakouska, 
ostatní do Německa. 

Díky své geografické poloze stranou všech 
větších měst i komunikací, nebyl život v obci 
narušován vojenskými manévry, průchody vojsk 

nebo nejrůznějšími 
cvičeními. Němci vtrhli 
na Veselici jen dvakrát. 
Poprvé v roce 1942 po 
atentátu na  
R. Heydricha, kdy 
jednotka gestapa prohledávala všechny usedlosti 
a hledala atentátníky, případně jejich pomocníky či 
zbraně. Nic ale nenašli. Pouze s sebou odvedli  
p. J. Vaise, kterému bylo 85 let. Nikdy se už 
nevrátil. Podruhé to bylo počátkem roku 1945, kdy 
obyvatelé Veselice museli pod dozorem 
německých vojáků budovat zátarasy proti 
případnému příchodu nepřátelské armády. 
Zábrany byly vybudovány mezi obydlími  
p. Jakubce a p. Pošty. 

Jak německá vojska ustupovala, přibývalo 
transportů se zajatci i s lidmi z koncentračních 
táborů, které projížděly po železnici do Mladé 
Boleslavi. I když to nebylo snadné, přece jenom se 
některým z nich podařilo z vlaku utéct. Několik 
takových uprchlíků se skrývalo v Křižánku. Bylo to 
několik osob, Rusové a Angličané. Lidé jim nosili 
na určitá místa v lese oblečení a jídlo. Byla to 
opravdu velmi těžká doba, která prověřovala 
charaktery všech, kteří v ní žili. S hrdostí můžeme 
konstatovat, že nikdo z obyvatel Veselice nezradil, 
neudával a nekolaboroval s okupanty. 

Podle Pamětní knihy Veselice zpracovala 
Ivana Sůsová

INFORMACE ZE ŽIVOTA V NAŠÍ OBCI
Cyklovýlet 2023

Letošní projížďka na kole byla 9. září. Sraz 
účastníků byl v půl druhé před obecním úřadem. 
Protože předpověď slibovala pěkné počasí, tak  
s dochvilností si většina nelámala hlavu.  

Od obecního úřadu jsme vyrazili vlevo do kopce 
a okolo vodárny a chat k lesu. Zde byla první 
zastávka, neboť kopec roztáhl naše řady. Po dojetí 
posledních, nás cesta vedla kolem dubu k silnici 

na Zeleneckou Lhotu. Je to krásná nová asfaltka, 
po které jsme projeli Vlčím Polem k Dolnímu 
Bousovu.  

Před tratí jsme odbočili vpravo na polní cestu  
a po ní jeli až k silnici na Markvartice. Po odbočení 
vlevo naše cesta vedla k „Hospůdce“  
u vlakového nádraží, kde bylo první plánované 
občerstvení.  
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Po doplnění tekutin a posilnění naše cesta 
vedla na západ podél kolejí až do Rohatska. Zde 
se část skupiny oddělila a jela po cyklostezce do 
Svobodína k rozcestníku u trati. Většina jela po 
silnici přes Bechov. Po zvládnutí kopce, který 
někteří vyjeli a někdo vyšlápl, byla pauza na 
lesním odpočívadle. Po odpočinku naše cesta 
vedla jižním směrem přes les do Petkov.  

Zde na místě, kde se konají zábavy, bylo 
plánované druhé občerstvení. Bylo to proto, že 
hospoda byla přemístěna sem, neboť zde probíhal  

 

Dětský den. Bylo zde pití, klobásy, párky v rohlíku, 
opékaná kýta a atrakce pro děti.  

Po občerstvení a odpočinku jsme jeli po silnici 
na Řitonice, ale uprostřed lesa odbočili a po vyjetí 
z lesa pokračovali okolo písečáku k bývalé 
Domousnické hospodě. Zde jsme se rozdělili. 
Někdo jel na Veselici po silnici a někdo okolo 
zámku a přes Malou Stranu zpět k obecnímu 
úřadu. Počasí bylo ideální, tak všech 16 účastníků 
bylo spokojeno.  

Těšíme se na další ročník.              Zdeněk Srb

Letní tábor skřítka Dobroty: Sherlock Holmes ,,Ztracen v čase“
3. ročník přívesnického tábora (srpen 2023) 

skřítka Dobroty se nesl v duchu Sherlocka 
Holmese, s podtitulem „Ztracen v čase“. Děti si 
prožily týden plný dobrodružných úkolů, rébusů, 
hádanek, pohybových aktivit, her, kreativního 
tvoření a překvapení.  

Druhý srpnový týden jsme s dětmi z blízkého 
okolí měli možnost cestovat - prostřednictvím 
portálového vstupu - do starověkého Egypta, na 
Severní a Jižní pól, Divoký západ, do středověku  
i amazonského pralesa. Během našeho putování 
jsme se připojili ke slavnému Angličanovi  
z  Baker Street 221b a pomáhali mu vybádat velké 
záhady světa.  

Pluli jsme za 
krásnou faraonkou 
Kleopatrou, která 
nám předala 
šifrovanou zprávu 
k řešení záhady 
ztraceného 
náhrdelníku. Setkali 
jsme se 
s Amundsenem, 
který nás naučil 
výrobu i orientaci 
s kompasem, bez 
něhož bychom se 

vůbec neobešli a mohli jsme tak stopovat únosce, 
který odnesl poslední stan potřebný k přežití na 
Severním pólu. Zde byla jedinečná příležitost na 
pořádnou koulovanou i závody na sněžnicích. Na 
Divokém západě jsme potřebovali „zapadnout“ 
mezi domorodé indiánské kmeny, neboť naši 
detektivové řešili záhadu zmizelého totemu. Při 
hledání stop nás napadli banditi, přestřelku jsme 
však zvládli a bez ztrát na životech misi úspěšně 
dokončili. Při setkání se středověkým králem 
Artušem jsme byli požádáni o pomoc při hledání 
zmizelého meče. Jako indicie nám sloužily cáry 
zbylého erbu, které nám král předal. Nedílnou 
součástí bylo udělat vše proto, abychom získali 
povolení ke vstupu do knížectví zlého vládce 
Mordredra… Naše poslední expedice vedla do 
amazonského pralesa, neboť zde vyschl pramen 
řeky Amazonky a naším úkolem bylo nalézt viníky 
této strašlivé katastrofy. Cestou jsme čelili 
mnohým nebezpečím, mezi které patřilo např. 
zemětřesení či intriky těžební společnosti.  

Táborové prožívání ukončil workshop na téma 
„žonglování“ s názornou výukou a výrobou 
vlastních žonglovacích míčků. Za realizaci 
workshopu patří velké poděkování Dáše.  

Táborový program byl obsáhlý a my jsme si ho 
opět a znovu s dětmi velmi užily.  

Tereza, Jana a Maruška
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Turnaj ve stolním tenisu
Letos jsme se u pingpongových stolů sešli 

v sobotu 29. 8. 2023. Do soutěže se přihlásilo 
celkem 21 hráčů (7 mužů, 7 žen a 7 dětí). Počasí 
nás opět trochu potrápilo, kvůli dešti jsme byli 
nuceni turnaj asi na tři čtvrtě hodiny přerušit. 
Nakonec jsme se rozhodli přenést jeden ze stolů 
do sálu bývalé hospůdky a tam 
se dohrála soutěž dětí. Když 
déšť ustal, ženy a muži opět 
pokračovali venku. 

Výsledky: 
Kategorie mužů: 
 1. David SUK 
 2. Petr KONÝVKA 
 3. Dušan KONÝVKA  

Kategorie žen: 
 1. Zdeňka FAIGLOVÁ 
 2. Marcela ŠAFRÁNKOVÁ  
 3. Jana MATOUŠKOVÁ 

Kategorie dětí: 
 1. Lukáš FAIGL 
 2. Daniela MATOUŠKOVÁ 
 3. Michaela ŠVORCOVÁ  

Poděkování patří zejména 
hráčům za jejich snahu a úsilí, hasičům, 
především Martině Kadeřábkové, která se

 postarala o občerstvení, Šárce Machalové  
(fa MAZE fashion), která do turnaje věnovala řadu 
cen a Evě Konývkové za organizaci a další ceny.  

Závěrem je třeba popřát všem zúčastněným 
pevné zdraví, radost z pohybu a mnoho dalších 
sportovních úspěchů.  

Eva a Dušan Konývkovi 
organizátoři akce

Lavička s výhledem od Svatého Jana
Svatý Jan je místo s výhledem na naší malou 

vesničku, která se člení na části: Lhotka, Karlín, 
Náves a Malou Stranu. Obcí prochází modře 
značená turistická cesta, ale tomuto místu se 
vyhýbá.  

Pěkný výhled je nejenom na naši vesničku, ale 
do celé krajiny. Pohoří Krkonoš, Jizerské hory, 

Ještěd, Bezděz a celé Mladoboleslavsko máme 
jako na dlani. 

Dne 4. 8. 2023 chalupář pan Josef Bergl vyrobil 
a umístil zde dřevěnou lavičku, která poslouží  
k rozjímání a příjemnému odpočinku každému, 
kdo toto místo navštíví. Za to mu od nás všech 
patří velký dík.                  Josef Šoltys

Ochotnické divadlo na Dolnobousovsku
 Kniha vyšla jako 12. svazek Bousovské 
regionální knihovničky v roce 2023. Ochotnické 
divadlo patřilo k nejstarším organizovaným 
občanským a kulturním aktivitám. Autorem díla je 
pan Miloslav Ječný. 
 V knize je zachycena činnost divadelních 
ochotníků nejen z Dolního Bousova ale  

i z okolních obcí: Kamenice, Dobšína, Přepeř, 
Horního Bousova, Obrub, Obrubec, Všeborska, 
Bechova, Svobodína, Rohatska, Vlčího Pole, 
Řitonic, Skyšic, Domousnic a Veselice.  
 
 

Josef Šoltys

 NA ZPRAVODAJ PŘISPĚLI OD 21. 5. DO 7. 11. 2023 
Šoltys M. 300 Kč, Drobná L. (Kostelní Lhota) 200 Kč, Jansovi (Bulovka) 500 Kč, Bobka J. 500 Kč, 
Kabrnovi (Bačalky) 200 Kč, Šmejkalová L. (Bakov) 200 Kč, Matějková M. (Praha) 200 Kč, Nováková H. 
(D. Bousov) 500 Kč, Suk D. 500 Kč, Cidlina J. 200 Kč, Nováková R. 75 Kč, Legnerová A. 310 Kč, 
Ďoubalíkovi 400 Kč, Tomsa J. 275 Kč, Strnadová M. 200 Kč, Rys M. 2172 Kč, , Boukalovi 300 Kč, 
Drahoradová Jar. (Frankfurt) 100 Kč, Fischer K. (Praha) 350 Kč Halamová B. (Náchod) 200 Kč, 
Křeček Bohumil (Řitonice) 200 Kč, Najman S. (Březno) 200 Kč, Pacákovi (Praha) 100 Kč, Poláková Z. 
200 Kč, Šoltysovi 100 Kč, Křížová P. a Maděra J. 300 Kč, Jakubcovi 500 Kč, Pažoutová V. 300 Kč,. 
Děkujeme                                                                                                                    Marcela Šafránková
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ČERNÁ KRONIKA OBCE VESELICE A OKOLÍ
Za poslední půlrok řešili policisté Obvodního 

oddělení PČR v Dobrovici pouze jeden případ 
protiprávního jednání v obci Veselice a z okolních 
obcí pouze dva případy v obci Domousnice.  

Začátkem května v podvečerních hodinách 
přijal operační důstojník tísňové linky policie 
hlášení o agresívním muži v obci Veselice, který 
napadá rodinné příslušníky a na základě toho na 
místo okamžitě vyslal prvosledovou policejní 
hlídku. Ta po svém příjezdu agresívního muže 
vyzvala, aby svého jednání zanechal. Protože 
však pokynů policistů neuposlechl, byl zajištěn  
a kvůli své opilosti umístěn na protialkoholní  
a záchytnou stanici, kde mohl do rána zpytovat 
svědomí. Následně bylo jeho jednání kvalifikováno 
jako přestupek proti občanskému soužití  
a přestupek proti veřejnému pořádku a celá věc 
byla předána na přestupkovou komisi do Mladé 
Boleslavi  

Obdobný případ se stal na konci června, kdy 
hlídka policie vyjížděla k případu nahlášeného 

fyzického napadení v obci Domousnice. Na místě 
policisté zjistili, že muž po předchozí slovní rozepři 
napadl klackem druhého muže, kterému způsobil 
zranění na ruce a hlavě, které si vyžádalo téměř 
třítýdenní pracovní neschopnost. Případ byl 
kvalifikován jako přestupek proti občanskému 
soužití a předán k projednání na Magistrát města 
Mladá Boleslav. 

K dalšímu případu, tentokrát se šťastným 
koncem, došlo v červenci v obci Domousnice, kde 
nahlásil mladý muž, že při jízdě na kole ztratil svůj 
mobilní telefon v hodnotě 28.000 Kč. Na základě 
zjištěných skutečností byla věc kvalifikována jako 
trestný čin Zatajení věci a ve věci byly zahájeny 
úkony trestního řízení. Zhruba po týdnu uvedený 
telefon nalezla poctivá nálezkyně, která ho 
odevzdala na policii v Mladé Boleslavi a ten se 
následně dostal až ke svému majiteli. 

 
 

prap. Jan Procházka

INFORMACE Z ČINNOSTI OÚ VESELICE 
 ZO jednohlasně schválilo závěrečný účet 
obce za rok 2022 a zprávu o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2022  
s výhradou. 
 ZO projednalo a schválilo předloženou Účetní 
závěrku za rok 2022 spolu se zprávou o výsledku 
přezkoumání hospodaření krajským úřadem  
a inventarizační zprávou. 
 ZO vzalo na vědomí rozpočtová opatření  
č. 1/2023 - č. 6 upravující příjmy a výdaje obce 
 Starosta obce předložil zastupitelstvu 
výsledky o zkoušce kvality vody z obecního 
vodovodu č. 34417/2023 a 34418/2023. Ve 
stanovených a hodnocených ukazatelích nebylo 
zjištěno překročení závadných limitních hodnot. 
 ZO obce schválilo zapůjčení lavic na benefiční 
koncert v obci Řitonice dne 12.08.2023 
 Zastupitelstvo obce bylo informováno  
M. Šafránkovou o nutnosti uzavření smlouvy se 
společností EKO-KOM, a.s. (Praha 4; IČO: 251 34 
701), aby byly splněny požadavky zákona  
č. 541/2020 Sb., o odpadech, ve znění pozdějších 
předpisů, při zajištění zpětného odběru odpadu  
a zařízení místa zpětného odběru do obecního 
systému odpadového hospodářství. Zastupitelstvo 
obce smlouvu prodiskutovalo a schválilo její 
podepsání. V této souvislosti ZO projednalo  
a schválilo i podepsání pověření společnosti 
COMPAG Mladá Boleslav s.r.o. vyplývající ze 
smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného odběru 
a zařazení místa zpětného odběru do obecního 

systému odpadového hospodářství a plnění části 
povinností obce vůči společnosti EKO-KOM a.s. 
 Zastupitelstvo obce bylo informováno 
starostou obce o sdělení statutárního města Mladá 
Boleslav, ve věci objektu váhy na parcelním čísle 
110, který se aktuálně nachází v soupisu 
nepotřebného majetku státu. Po dohodě s úřady 
vystavila M. Šafránková opětovně žádost o získání 
majetku do vlastnictví obce. Na tuto bylo 
odpovězeno úřadem pro zastupování státu ve 
majetkových: Stavba byla postavena bez 
majetkové účasti státu bývalým JZD Veselice, 
jehož právním zástupcem je Zemědělské družstvo 
Mír se sídlem v Březně v likvidaci., IČ: 00105317  
a nikdy nebyla majetkem státu. Ze shromážděných 
podkladů tedy vyplývá, že stavba je zapsána na 
LV č. 60000 pro k. ú. Veselice neoprávněně,  
a proto Úřad dne 03.07.2023 podal u Městského 
soudu v Praze Návrh na zrušení výmazu družstva 
z obchodního rejstříku, návrh na rozhodnutí o jeho 
likvidaci a jmenování likvidátora společnosti.  
Z tohoto důvodu není v tuto chvíli převod stavby 
do vlastnictví Obce Veselice možný. Na reakci na 
naši odpověď ze dne 30. 8. 2023, kde jsme jim 
poskytli informaci, že JZD Březno v likvidaci  
IČO 00105317 bylo z obchodního rejstříku 
vymazáno dne 8. 11. 2022 a podle výpisu  
z r. 2003 byl objekt převeden do vlastnictví státu 
již v r. 1979, stále čekáme. 
 Starosta obce svolal na 22. 9. 2023 zasedání 
zastupitelstva obce, na které byli elektronicky
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pozváni všichni majitelé chat v chatové oblasti. 
Hlavním bodem jednání bylo vybudování 
vodovodní přípojky do chatové oblasti. Součástí 
pozvánky z 29.08.2023 byl cenový návrh 
poskytnutý firmou Svoboda Dolní Bousov s.r.o., 
dále pak byli seznámeni s níže uvedenými body  
a požádáni o stanovisko ve smyslu jednotného 
souhlasu či nesouhlasu. 
- Obec hradí projekt a výstavbu hlavního řádu  
v délce cca 330 metrů (od vodojemu k pozemku 
p. č. 327/1, v místě el. rozvaděče u nástěnky). 
- Obec hradí projekt výstavby vodovodního řádu 
(páteřní větve) mezi chatami, v délce dohodnuté  
s projektantem (co nejkratší trasa – obecní 
pozemky). 
- Výstavbu vodovodního řádu mezi chatami hradí 
majitelé všech 11 chat společně.  
- Možnost vedení vodovodního řádu (páteřní 
větve) po soukromých pozemcích  
- K vodovodu se připojí všechny chaty.  
- Obec zajistí stavební povolení pro hlavní 
vodovodní řád a jednotlivé páteřní větve mezi 
chatami. 
- Přípojky do nemovitostí nejsou součástí projektu 
a stavebního povolení (tj. budou zajištěny každým 
majitelem chaty individuálně – každá přípojka 
musí mít projekt a stavební povolení). 

 Po diskuzi k výstavbě a jejímu financování 
došlo k rozhodnutí. Majitelé nesouhlasí s vedením 
páteřních větví po soukromých pozemcích 
(možnost zkrácení vedení a tím i nižší finanční 
náklady). Starosta obce nechá vyhotovit projekt 
pro realizaci vodovodního řádu do chatové oblasti 
se základním vyčíslením nákladů. Následně bude 
požádáno o dotaci ve spolupráci s panem  
M. Jotovem. V případně získání dotace na 
realizaci vodovodního řádu bude započato 
stavební řízení a výběrové řízení na dodavatele 
stavebních prací. 
 Proti rozhodnutí nebyl vznesen nesouhlas ani 
žádné protinávrhy. Občané z chatové oblasti 
požádali o poskytnutí zápisu z jednání, ten jim byl 
zaslán. Aktuálně máme cenovou nabídku na práce 
Veselice – vodovod, doplnění řádů od firmy Fiala 
projekty s. r. o. Praha, kterou bude ZO 
projednávat. 
 Ke dni 7. 11. 2023 nemá poplatek za TKO za 
rok 2023 (splatné do 31. 3. 2023) uhrazen  
6 poplatníků. Doplatek vody po odečtu dne  
12. 8. 2023 dva odběratelé. Celkem obec eviduje 
pohledávky na poplatcích a vodném ve výši  
21 600 Kč.                                   

 Miroslav Pažout,  
Marcela Šafránková 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA (1. 7. 2023 - 31. 12. 2023)
Výročí
75 let 25. srpna František Pažout 

70 let 22. listopadu Pavel Cidlina 

65 let  17. července Ing. Hana Runčíková  

60 let 4. listopadu Vlasta Brezániová 

55 let 6. října  Robert Boukal 

50 let 20. října Radek Jakubec 

40 let 23. září Monika Brezáni 
  18. října Vladimír Burda 

35 let 24. října Kristina Ščípová 

30 let 4. listopadu Michal Novák 

15 let 29. prosince Anna Křížová 

10 let 29. října Tomáš Brezáni 

Narozena 
23. července Karolína Burdová 

Blahopřejeme 
Odhlášena 
Žaneta Křížová, Veselice 19 

Zemřel 
Dne 13. září pan František Jakubec ve věku 72 let. 

Marcela Šafránková

ČTENÁŘSKÉ DOPISY A OHLASY
Poděkování 

Ráda bych poděkovala OÚ Veselice za dárkový 
balíček k jubileu. Z důvodu nemoci jsem se 
nemohla dostavit, a proto jsem pověřila Barču  
a ta jej v pořádku předala. Ostatním jubilantům 
přeji jen to nejlepší.                   Ivana Bravencová 

 Děkujeme všem, kteří se 20. září 2023 přišli 
naposledy rozloučit s naším milovaným manželem 
a tatínkem panem Františkem Jakubcem. 

Manželka, synové Radek a Fanda  
se svými rodinami 

Vzpomínka  
Dne 11. 8. 2023 vzpomínáme s láskou a úctou 

na nedožitých 100 let, kdy se narodil náš manžel  
a tatínek pan Jaroslav Pelc z Veselice č. p. 10. 
Kdo jste ho znali, vzpomeňte si s námi. 

Manželka Marie a dcery Liběna Šmejkalová  
a Ivana Šedivá s rodinami  

 Dne 26. 9. 2023 jsme si připomněli 8 let od smrti 
pana Josefa Poláka a dne 1. 10. 2023 uplynulo 80 
let od jeho narození. Stále s láskou vzpomíná  

Zdeňka s rodinou 
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Z ČINNOSTI SPOZ
Cesta do pravěku

Po různém odkládání jsme 30. září uspořádali 
pro děti odpoledne s názvem „Cesta do pravěku“. 
Po ranním deštíku se počasí umoudřilo a celé 
odpoledne svítilo sluníčko. Sešlo se 24 dětí. Že 
někteří místní nepřišli, nás moc mrzelo. 

Na stanovištích děti plnily různé úkoly – házely 
oštěpem na mamuta, rozbíjely dinosauří vejce 
s překvapením uvnitř a další. Za splnění úkolů 

dostávaly sádrové dinosaury, které si mohly doma 
obarvit. Odměnou jim byly i čtyři různé dárky, které 
si mohly vybrat.  

Překvapením na závěr byla hořící sopka, která 
chrlila lávu a uvnitř schovávala pro děti dárky  
a sušenky ve skleničce, jak jinak, s dinosauří 

tématikou. 
Dále děti dostaly trička se šablonou 

dinosaura, v igelitových zástěrách  
a rukavicích, za asistence a dohledu 
rodičů i prarodičů, vytvářely barvami svá 
díla. 

Na závěr jsme si všichni opekli buřty 
a poseděli. Myslíme, že si slunečné 
odpoledne děti moc užily. 

Velký dík patří Lucce Batovcové, 
která vše vymyslela a dokonale 
připravila a Věře Pažoutové za přípravu 
a pečení. 

Za SPOZ  
Jarmila Bulířová 
Věra Pažoutová

Oslava jubilantů a vítání občánků
Po dětském dnu na nás čekal ještě jeden úkol – 

oslava jubilantů a vítání občánků. Sešli jsme se 
v nedělí 15. října. Nejprve jsme přivítali mezi sebe 
dva občánky - Karolínku Burdovou a Martínka 
Petra. 

Z pozvaných sedmnácti jubilantů se jich 
dostavilo 12, z toho dva v zastoupení. Paní 
Jaroslavu Křížovou jsme navštívili v domově pro 
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seniory, ostatní doma. Každému oslavenci jsme 
předali dárek a kytičku. 

Pásmo básniček přednesly děti jak k vítání, tak 
i jubilantům. Básničky dětí byly proloženy 
písničkami, které na klávesy zahrála Tereza 
Kadeřábková a zazpívali Aneta Kadeřábková  
a Jan Cidlina. 

Po ukončení programu jsme poseděli nejprve 
s přípitkem, pak při malém občerstvení a kávě. 

Je dobré se čas od času sejít a popovídat si 
vespolek. Budeme se těšit na setkání u vánočního 
stromečku. 

Poděkování patří OÚ za dárky a květiny na tyto 
akce.                                                       Za SPOZ  

Jarmila Bulířová 
Věra Pažoutová

4. SRAZ VETERÁNŮ DOMOUSNICE 2. 9. 2023
První sobotu v září se na Domousnickém 

fotbalovém hřišti opět uskutečnil již čtvrtý ročník 
srazu veteránů. Tentokrát Vás tímto článkem 
vezmu trochu hlouběji. Začneme tedy ve zkratce 
od začátku. 

Prvotní myšlenka srazu vznikla, když mě oslovil 
Mladoboleslavský železniční spolek s prosbou, 
zda-li bych ke kolejím nezajistila nějaký z našich 
starých traktorů, když povezou německé fotografy. 
Nelenila jsem a v 10 večer obvolala členy rodiny 
se slovy, že druhý den v 11 dopoledne se sejdeme 
,,na značkách“. Tenkrát jsme narychlo měli  
6 traktorů Zetor 25 a jednu Škodu 100. Spolek  
i fotografové byli nadšeni. 

Párkrát mě ještě kontaktovali a opakovali jsme 
podobné akce i ve větším množství traktorů, nejen 
s výletním ,,Hurvínkem“, ale i s parní lokomotivou 
nebo jsme také jeden traktor naložili na vagón  
a svezl se tuším do Chlumce nad Cidlinou a zpět. 
Ovšem mezitím se začala klubat myšlenka něčeho 
většího. Něčeho oficiálního a pro všechny. 
Vize by byla… ,,Půjčíme si zámecký park, bude se 
tu něco dít a všichni si to užijeme…“  

I když vše, včetně termínu, bylo domluveno  
a naplánováno na jaro 2020, přišel COVID a akce 
byla zrušena. 

Na podzim opatření povolila a my měli novou 
šanci… Strategicky a organizačně jednodušší se 
ukázalo fotbalové hřiště s pevným zázemím a tak 
jsme se do toho s partou odvážlivců a nadšenců 
vrhli. Bylo spousta nedostatků, nečekali jsme 
takovou návštěvnost, pípy nestíhaly, fronty se 
kumulovaly… Byl to blázinec a přesto z něj 
spousta lidí byla nadšená! V roce 2021 jsme 
věděli, že to musíme napravit… Kiosek jsme 
přenechali někomu jinému, ať máme čas se více 
věnovat organizaci… Nevyšlo to… Kiosek nebyl 

žádný zázrak a velký odběr elektriky vyhazoval 
pojistky. Opět jsme se ponaučili…  

Rok 2022 už byl celkem vychytaný… Účast  
a program nachystaný, elektrika v zázemí 
opravená, záložní centrála připravená… Paráda… 
Akorát se nám rozpršelo a vystavovatelé se brzy 
rozprchli domů do sucha. I přes déšť nám tam 
spousta lidí zůstalo a akce se už celkem vydařila. 

Letošní ročník už klapl skvěle. Ne že by nějaké 
nedostatky nebyly, ale už to bylo tak nějak dle 
mých představ a díky perfektnímu počasí, 
výbornému pořadatelskému týmu a super 
vystavovatelům jsem spokojená. Srazu se 
tentokrát zúčastnilo přes 70 ks překrásných 
historických strojů. Posbírali jsme odvahu a do 
programu zařadili také zkušební krátkou spanilou 
jízdu. Ta byla skvělá. Během dne probíhala také 
akce ,,Škoda classic tour“, jejíž účastníci projížděli 
Domousnicemi od Řitonic směrem na Ujkovice, 
takže se někteří členové do naší kolony na chvilku 
přimíchali, vzájemně jsme si zamávali a mělo to 
celkově skvělou atmosféru. Celým dnem nás 
provázel skvělý moderátor Michal Karabín a na 
chvíli také zahrál Pražský lázeňský orchestr.  

K večerní zábavě nám opět zahráli kluci ze 
skupiny Žebřík do kurníku.  Dalším zpestřením 
programu byla ukázka výcviku služebních psů, 
svezení traktorem, svezení na koni, vystoupení  
s biči Jerryho a Eriky Holkových a troufám si říci, 
že největším vrcholem byl průlet stíhačky z roku 
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1916, který byl nádherným zážitkem pro děti  
i dospělé.  

Jistě dost lidí zaujalo také povídání našeho 
kamaráda, cestovatele a rekordmana Martina 
Havelky, který několikrát dojel po vlastní ose se 
svým zetorem do Polska k moři,  Rakouských alp 
nebo dokonce do Švédska. Akce se zúčastnilo asi 
176 dětí a skoro 600 dospělých návštěvníků. Byl 

to pro nás rekordní počet, jako vždy máme stále 
co zlepšovat a doufám, že se u nás všem líbilo. 

Děkujeme obci Domousnice za poskytnutí 
prostorů a finanční podporu, zemědělské akciové 
společnosti Březno za poskytnutí služeb  
a pozemků, panu Turkovi za zapůjčení skvělé 
polní kuchyně, SDH Březno za půjčení stanu  
a v neposlední řadě také firmám, které nám 
přispěly do tomboly: Zetor, Martin Hlinovský, Pizza 
Sukorady, Gurmán MB… Příští ročník se 
uskuteční 14. 9. 2024. Budeme se na Vás těšit  
a přichystáme zase něco nového. 

Terka Zítková

SLAMĚNÝ DOMOV NA VESELICI – IV.
Úplně na začátku v roce 2017 jsme byli 

požádáni tehdejším šéfredaktorem Zpravodaje 
Veselice Jiřím Camprem, jestli bychom nenapsali 
naše zkušenosti se stavbou slaměno-hliněného 
domu a my jsme s velkou radostí vyhověli. Po 
letech jsme byli opět požádáni, tentokrát již 
šéfredaktorkou a kamarádkou Álou Rysovou, jestli 
bychom nenapsali článek o dokončení stavby 
našeho slamáku. 

Toto povídání je čtvrté pokračování stavby 
slaměno-hliněného domu na Veselici  
a pravděpodobně poslední, i když kdo ví. Od 
posledního, třetího, pokračování uběhlo 
neuvěřitelných více jak šest let a hodně věcí se za 
tu dobu změnilo, jak na našem domě, tak  
i v našich životech.  

Když jsme se na Veselici v září v roce 2014 byli 
poprvé podívat na farmu Jagava a na sousední 
pozemek, o který jsme měli zájem, tak naše děti 
byly ještě relativně malé. Barunce bylo 11 let  
a Davčovi 9 let a po koupení pozemku od Tomáše 
Fraňka, za což jsme vděční, se následujících 
několik let naše děti proháněly po vsi s místními 
dětmi, kterých tady v jejich věku bylo docela 
hodně. Dnes už jsou oba dva dospělí. Barunce 
bude 21, studuje na Moravě a už je tady s námi 
méně. Davčovi je 18, studuje v Jičíně, a když bude 
studovat dál, tak za necelé dva roky již s námi také 
moc bydlet nebude. Ale to jsem odbočil od stavby, 
jen jsem na tomto příkladu chtěl ukázat, že své 
domy stavíme i pro naše děti, které ale většinou 
stejně za pár let odejdou z domova a my se 
musíme naučit žít své životy bez nich a děti vídat 
občas o víkendech. 

Abych po pěti letech dokázal psát o stavbě 
domu, musím hodně pátrat v paměti, hledat 
v archivních fotkách a také v deníku. V minulém, 
třetím, dílu jsme skončili v květnu 2018 před 
stavbou vnitřních příček. S jejich stavbou nám 
opět pomáhali Jirka s Jankem a příčky jsou 
postaveny ze silných vertikálních fošen, mezi 
kterými je diagonální prkenný záklop z obou stran 
a dutina je vyplněna lněnou vatou. Na prkenném 

záklopu je natažený rošt z rákosových rohoží, 
který je omítnutý hrubou hliněnou omítkou a na 
závěr jemným hliněným štukem. Hrubá hliněná 
omítka je opět složená z jílu nakopaného u nás na 
pozemku, slaměné řezanky, písku, vody. 
V průběhu stavby příček nám Jarda Vondráček 
udělal vnitřní elektroinstalaci a známí vodaři 
udělali rozvody vody a odpadů a také jsme ukotvili 
závěsné WC. Finální hliněné omítky jsme již 
koupili namíchané v pytlích různě barevné nebo 
jsme si je probarvovali sami přírodními pigmenty. 
Štukování se provádí speciálními malými 
nerezovými japonskými hladítky různé velikosti  
a tvaru, protože finální podoba omítky se netočí 
filcem, ale drobné kamínky se zatlačují dovnitř 
omítky. Je to metoda tzv. hlazení po malých 
plochách  
a kamínky se potom z omítky nedrolí, protože jsou 
schované pod povrchem. V posledních měsících 
roku 2018 jsme také dokončili finální venkovní 
vápennou omítku, venkovní pokládku 
elektropřípojky a vodovodní přípojky až k domu. 

V únoru roku 2019 jsme začali osazovat na 
všechny stropy dřevěný rošt, na který jsme 
připevňovali dřevěné palubky. V obýváku 
v otevřené galerii bylo potřeba postavit lešení, 
protože je zde vysoký strop až do 2. patra a z něj 
jsme teprve byli schopni dřevěný strop připevnit. 
Zde nám výrazně pomohl s prací na vysokém 
stropě Milan Rys včetně zapůjčení lešení 
v Domousnici. Postupně jsme zaklopili dřevěnými 
palubkami všechny stropy v domě a začali práci 
na pokládání podlah.  

Skladba podlahy v přízemí je zhutněná zemina, 
dále následuje štěrk a potom silná vrstva 
zhutněného pěnoskla. Všechny vrstvy jsou 
oddělené geotextilií. Jako podklad pro vyrovnání 
dřevěného roštu jsme si namíchali jemný štěrk se 
zeminou, zhutnili a vyrovnali do roviny. Následoval 
dvojitý rošt křížem přes sebe z modřínových KVH 
hranolů vysypaný liaporem a na něj jsme pokládali 
borovicovou palubku a poté natřenou 
tvrdovoskovým olejem.  
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V druhé polovině roku 2019 jsme dodělali 
štěrkovou cestu až k domu a položili jsme 
kanalizaci, kterou jsme napojili na kořenovou 
čistírnu. David Pilař nám dodělal rozvody vody  
a zprovoznil WC. To bylo radosti, když jsme po 
několika letech poprvé použili splachovací záchod. 
Na konci roku nám také konečně truhláři přivezli 
dřevěnou kuchyni a slavili jsme v domě naše první 
Vánoce. 

V roce 2019 jsem také odešel z firmy jako 
zaměstanec a udělal si živnostenský list na 
geodetické práce a začali jsme s Moni další krok 
k naší nezávislosti a malé soběstačnosti. Jenže 
jsem měl tím pádem v našem rozjezdu živnosti 
daleko méně času na dostavbu domu a tak se 
naše práce zpomalily. V průběhu roku 2020 jsme 
přesto dodělali všechny podlahy v přízemí, včetně 
koupelny a technické místnosti, kde je dlažba 
položená na fermacelových deskách ležících na 
stejnojmenném zásypu a v chodbě jsou na 
deskách položeny palubky z marmolea. A sláva,  
v tomto roce jsme se do domu i přestěhovali 
z malé chatky, kde jsme na 24 m2, žili dva dospělí, 
dvě děti, občas rodiče, dva psi, morčata a králík 
celkem čtyři roky. Na tu dobu rádi vzpomínáme, 
protože nás to naučilo spokojit se s málem, 
radovat se z dříve samozřejmých věcí. Například 
po necelém roce nám tekla teplá voda ve sprše  
v malé koupelně s bojlerem, napojený odpad  
z chatky do kořenové čistírny, vaření v malé 
kuchyňce a útulné spací patro akorát pro čtyři lidi.  

Postupně jsme dodělávali ostatní práce na 
domě. Obklady v koupelně a technické místnosti, 
osazení umyvadel, baterií a vany. První vykoupání 
po několika letech ve vaně byl zážitek. Skladba 
podlahy v patře je prkenný záklop na nosných 
dřevěných trámech, 4 cm izolace z dřevovláknité 
desky, další 4 cm systémové dřevovláknité desky 
včetně dřevěných lišt, na které jsme přivrutovali  
3 cm silnou borovicovou palubku, kterou jsme 
k sobě stahovali kurtami s ráčnou, aby ve spojích 
pero a drážka nebyly mezery . 

Po práci na domě bylo také potřeba začít více 
pracovat na zahradě, na kterou nám dříve téměř 
nezbýval žádný čas. Toho se chopila hlavně Moni, 
které to dává velký smysl a zelenina od ní 
vypěstovaná je moc dobrá. 

Koncem roku 2022 jsme si dodali odvahu a řekli 
jsme si, že zažádáme o kolaudaci. Přeci jenom 
slaměno-hliněný dům je dost netypický a nevěděli 
jsme, jak proběhne závěrečná kontrolní prohlídka 
a jaký bude přístup paní Brzobohaté a paní 
Králové ze stavebního úřadu v Dolním Bousově. 
Dodělali jsme všechny bezpečnostní prvky jako 
zábradlí na schodech a nahoře v galerii, většinu 
podlah, osadili zárubně s dveřmi, zažádali o termín 
a čekali na příjezd paní Králové. Paní Králová byla 
velmi pečlivá, prošla s projektem všechny 
místnosti, zaznamenala si drobné změny  
a huráááá, vše dopadlo dobře. Dostali jsme 
přidělené č. p. 71 a dům je již zapsaný v katastru. 
Jsme konečně Veseličáci i s trvalou adresou. 

Ještě nám zbývá dodělat v jednom pokoji 
v patře finální podlahu a příští rok se těšíme na 
zakopání nádrže na dešťovou vodu a položení 
terasy. A někdy v buducnosti bude pravděpodobně 
malý sklep a studna. Většinu věcí si od půlky 
stavby děláme již téměř sami s Moni ve volných 
chvilkách po práci, takže to nejde tak rychle, ale 
proč spěchat a vytvářet na sebe tlak. Často je 
cesta krásnější než dosažený cíl.  

Každopádně jsme na Veselici moc rádi, 
s mnohými z Vás jsme se za těch téměř deset let 
stali dobrými kamarády. Turnaj v hokeji, 
čarodějnice, hasičská soutěž, akce dobrovolných 
hasičů, posvícenská zábava, turnaj v ping pongu, 
cyklovýlet, tématický den pro děti, rozsvícení 
stromečku, novoroční pochod a další společné 
činnosti jsou setkání, za které jsme moc vděční  
a vážíme si lidí na Veselici. 

Tak ať jsme tady pospolu ještě hodně dlouho. 
Dan, Monika, Barunka, Davča Sukovi  

a s námi také pejsci  
Čoki, Sheila a Cassinka 

HOUBY NAŠICH LESŮ
Holubinky, ryzce a penízovky 

Většina z nás chodí do lesa na hříbky, ale 
máme spoustu jiných možností, jak obohatit naše 
představy o tom, jak chutnají houby. Například 
holubinky a ryzce můžeme sbírat celé léto  
i podzim, když zrovna žádné hříbky nerostou. Jak 
můžeme tyto dvě skupiny hub bezpečně poznat od 
ostatních rodů? Jelikož holubinky a ryzce mají 
kulovité buňky, stačí rýpnout ukazováčkem  
a palcem do třeně (nohy) a ten se neroztrhá na 
vlákna, ale odtrhne se jako byste kousli do jablka. 
Tímto jednoduchým pokusem se dají odlišit 

holubinky a ryzce od ostatních hub. Z ryzců navíc 
po poranění teče mléko. 

U ryzců ještě chvíli zůstaneme. Z většiny ryzců, 
které jsou nejedlé, teče bíle zbarvené „mléko“. 
Jedinou jedlou výjimkou je ryzec syrovinka, který 
sice bílé mléko má, ale je jedlý, a dokonce i velmi 
chutný. Dalším poznávacím znakem je jeho 
výrazná vůně po rybách. Oranžově zbarvené 
„mléko“ vytéká z ryzců „pravých“ a plodnice na 
poraněných místech zelenají, což jsou bezpečné 
poznávací znaky pro nejchutnější druhy tohoto 
rodu, mezi které patří ryzec smrkový, ryzec borový 
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nebo ryzec osmahlý. Vraťme se ale k holubinkám. 
Holubinky jsou jediný rod hub, který se doporučuje 
ochutnávat. Takže když poznáme rod holubinek, 
můžeme už v lese houbu ochutnat a jestliže nás 
pálí na jazyku, tak nepatří do košíku a můžeme ji 
nechat v lese, neboť je nejedlá. Jestliže nás 
nepálí, tak ji můžeme sebrat na kuchyňskou 
úpravu. Ta nejlepší z holubinek, holubinka 
namodralá, se od ostatních holubinek odlišuje 
velmi pružnými lupeny, po kterých, když 
přejedeme prstem, tak se nevylomí, ale naopak se 
po několika přejetích prstem stanou mastnými, tzv. 
zešpekovatí. Už staří Římané o této houbě mluvili, 
jako o nejlepší houbě na světě. Upravit ji můžete 
třeba tak, že jí na sádle na kostičky nakrájenou 
dlouho smažíte, a připravíte si tak houbové 
škvarky nerozeznatelné od klasických vepřových 
škvarků. Podobně chutná je i holubinka 
nazelenalá, která už podle druhového názvu má 
zelenou barvu, ale povrch klobouku je políčkovitě 
rozpraskaný. Mezi další velmi chutné druhy patří  
i holubinka mandlová, holubinka olivová, holubinka 
kolčaví a holubinka bukovka. Já osobně mám rád 
holubinky v kombinaci s kuřecím masem, ale 
spoustu různých receptů určitě najdete ať už na 
internetu nebo v houbařských kuchařkách, které 
se dnes dají také zakoupit. Pokud jím určitý druh 
jedlé houby poprvé, vždy zkusím jen obyčejně na 
pánvičce na plátky rozkrájenou houbu usmažit 
osolit a lehce dokořenit kmínem nebo pepřem, 
nebo úplně bez koření. Houby jsou přece sami  
o sobě koření. 

Poslední, s čím bych Vás rád seznámil z říše 
hub jsou chladnomilné houby. Zimní období 

většině hub nepřeje, dokonce se po prvních 
mrazech nedoporučuje klasické houby sbírat. 
Přemrznutí totiž poškodí jejich buněčnou stavbu  
a nastartují se hnilobné procesy, které i z jedlé 
houby můžou udělat jedovatou. 

Proto je dobré vědět, že jsou i druhy, kterým 
mráz nevadí a naučit se je, abyste si nemuseli 
odpírat čerstvé lesní houby i v zimním období  
a nespoléhat jen na nasušenou zásobu z léta  
a podzimu, nebo jinak zakonzervované houby. 

Typickým představitelem je Penízovka 
sametonohá, což je žlutooranžovohnědě zbarvená 
drobná trsnatě rostoucí lupenatá houbička. 
Vyskytuje se po prvních mrazících na odumřelém 
dřevě listnáčů. Když je teplota pod nulou, její růst 
se zastaví, což jí nebrání, aby při oblevě a oteplení 
opět nepokračovala v růstu. Zkušení houbaři jí 
říkají vánoční houba, vědí o místech, kde roste, 
takže i když napadá sníh, vědí, kde hledat. Takže 
když potkáte houbaře s košíkem v zasněžené 
krajině se smetáčkem nebo lopatkou v ruce, vůbec 
se nemůžete divit. 

Po prvním ochlazení můžeme na dřevu listnáčů 
najít i hlívu ústřičnou, které mráz pomáhá 
nastartovat růst plodnic. Podle mě taková hlíva 
sklizená v přírodě má úplně jinou chuť než ta 
zakoupená v obchodech. 

Šťavnatka pomrazka má dokonce v druhovém 
názvu obsaženo, kdy se jí daří. A když už začnete 
hledat houby po celý rok, tedy i v zimě, zjistíte, že 
je ještě více druhů, kterým se v tomto nevlídném 
počasí daří. 

Stanislav Tutka

AŽ SE ZIMA ZEPTÁ…
jestli máte doma houbové koření, určitě 

odpovíte, že ano. Domácí houbové koření je 
skvělé do omáček a polévek, hodí se ale i do 
bramboráků, zeleninových jídel i do míchaných 
vajíček. 

Připravíme ho tak, že do mlýnku nebo mixeru 
dáme 100 gramů sušených hřibovitých hub. 

Přidáme lžíci sušené majoránky, lžičku kmínu, 
lžičku kuliček koriandru a 1 či 2 lžičky pepře. 
Rozmixujeme na hladký prášek a uchováváme ve 
vzduchotěsné sklenici.  

 
 

Ivana Sůsová

NA DVEŘE UŽ ŤUKÁ SILVESTR A NOVÝ ROK 2024!
A je to tady. Starý rok končí, 

ať žije ten nový! Snad každý  
z nás do něho vstupuje se 
spoustou přání, nadějí a ti 
odvážnější i s různými 
předsevzetími. Protože dát si je 
snadné, ale plnit je…  

Největším přáním každého z nás je 
nepochybně být zdravý. A proto je třeba něco 
udělat. A takhle si to představoval dr. Kodym  
v roce 1853 Pro blaho svých bližních sepsal  
a vydal následujících 10 přikázání. 

Deset zdravotních přikázáni 
Přikázání první 
Nedýchej než jenom povětří čisté! Vzduch boží 
duch. 
Přikázání druhé  
Nejez než když máš hlad, a pokud máš hlad, nejez 
než toliko pokrmů tvému zdraví přiměřených. Kam 
střídmost nechodí, tam chodí lékař. 
Přikázání třetí  
Nepí než jen když máš žízeň, a pokud máš žízeň, 
nepí než toliko nápojů tvému zdraví přiměřených. 
Blahoslavená voda, ta rozumu nekalí. 
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Přikázání čtvrté 
Chovej své tělo čisté! Třebas chudobná, jen když 
je čistotná. 
Přikázání páté 
Hleď své údy navykati na studeno a tělo své 
otužiti. Často se nastuzuješ, nesnadno se 
nachladíš. 
Přikázání šesté 
Vzděláváš-li svého ducha, nezapomínej se nad 
tělem! 
Přikázání sedmé 
Nezahálej! Stojatá voda hnije. 

Přikázání osmé 
Po práci se hleď povyraziti! Veselá mysl – půl 
zdraví. 
Přikázání deváté 
Pospi se co potřeba, abys se zotavil. Kdo chce 
mnoho znáti, nesmí dlouho spáti. 
Přikázání desáté  
Včas potřeby neprodlévej využíti náležité pomoci. 
Lepší malá pomoc než-li velká nemoc. 
Tak ať se daří! 

Ivana Sůsová

KALENDÁŘ AKCÍ U NÁS I V OKOLÍ
1. - 21. 12. Galerie v přízemí městské knihovny 
v Dolním Bousově - prodejní adventní výstava 
Radosti a dárky nabízí vánoční vazby, 
mikulášský a vánoční perník, vánoční prostírání  
a řadu dalších milých drobností pro radost. 
Otevírací doba galerie: Po, Pá 8 – 16 a Út, St,  
Čt 8 – 18, vstup zdarma. 
2. - 8. 12. Zasedací místnost radnice v Dolním 
Bousově (přístup i výtahem). - Výstava betlémů 
a andělíčků vždy od 13 do 18 hodin. K vidění 
bude na 300 kusů betlémů a 500 kusů andělíčků. 
9. 12. Kostel sv. Kateřiny v Dolním Bousově – 
Adventní koncert - Rybova mše vánoční  
od 18 hodin. 
13. 12. Městská knihovna Dolní Bousov –  
2. Adventní těšení pro děti - divadelní pohádka  
O čertovi. Začátek v 16.30 hodin, vstupné 50 Kč. 
16. 12. – Veselice, prostranství před OÚ setkání 
u vánočního stromečku s nadílkou pro děti od  
16 hodin. 
16. 12. - Dům kultury Libáň – Vánoční koncert 
Kyzivátovy kapely Libáň – host Uršula Kluková –
 pořádá Kyzivátova kapela Libáň, od 17 hodin. 
17. 12. - Kostel sv. Jiří Psinice – vánoční 
koncert Mariánské zahrady Kůsovic koledníci – 
pořádá SDH Psinice od 15 hodin. 

18. 12. Kostel sv. Štěpána v Řitonicích - 
Předvánoční koncert Ondřeje Rumla  
od 18 hodin. 
18. 12. - Městská knihovna Dolní Bousov –  
3. Adventní těšení pro děti se bude konat  
v pondělí 18. prosince od 16 hodin. Těšení na 
Vánoce dětem zkrátíme čtením vánočně laděného 
příběhu při rozsvíceném adventním věnci 
doplněné dílničkou. 
24. 12. - Kostel sv. Kateřiny v Dolním Bousově - 
Štědrej večer nastal – koledy. Pojďte si společně 
zapívat koledy na Štedrý den od 22 hodin. Pro 
každého zájemce budou připravené namnožené 
texty koled, které si společně zazpíváme. Vstup 
zdarma. 
26. 12. - Kostel sv. Štěpána v Řitonicích Česká 
mše vánoční Jakuba Jana Ryby od 18 hodin. 
28. 12. – Hokejová liga Veselice – Domousnice 
zve své věrné fanoušky a hosty na hodinku 
bruslení na zimní stadión do Jičína od 15.30 
hodin, od 16.30 - hokejový zápas.  
30. 4. 2024 Veselice – pálení čarodějnic spojené 
se soutěžním podvečerem pro děti. 

Marcela Šafránková

Vánoce krásné a čisté jako sníh, 
domácí pohoda, radost a smích, 
silvestrovskou náladu po celý rok, 
štěstí ať Vás provází každičký krok 

přeje redakční rada 
a zastupitelstvo obce 
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